



5% Sodium Fluoride Varnish

Product Description

D-Lish Sodium Fluoride-containing Desensitizing Varnish

is a fluoride containing dental varnish for surface application to enamel and dentin. D-Lish Sodium Fluoride-containing Desensitizing Varnish will adhere to wet surfaces and is tolerant to moisture and saliva.

D-Lish Sodium Fluoride-containing Desensitizing Varnish is an ethanolic suspension of colophony with artificial flavors and sweetened with xylitol.

1 ml of D-Lish Sodium Fluoride-containing Desensitizing Varnish contains 50 mg of sodium fluoride equivalent to 22.6 mg of fluoride.

Indications:

D-Lish Sodium Fluoride-containing Desensitizing Varnish is intended for use as:

- Treatment of hypersensitive teeth
- Treatment of sensitive root surfaces

Contraindications:

D-Lish Sodium Fluoride-containing Desensitizing Varnish is contraindicated in patients with ulcerative gingivitis or stomatitis or known allergies to colophony.

D-Lish Sodium Fluoride-containing Desensitizing Varnish is not intended for systemic treatment.

Methods of Use:

Recommended dosage:

- Treatment of patients with primary dentition. Use approx. 0.25 ml of D-Lish Sodium Fluoride-containing Desensitizing Varnish
- Treatment of patients with adolescent or permanent dentition. Use approx. 0.40 ml of D-Lish Sodium Fluoride-containing Desensitizing Varnish

D-Lish Sodium Fluoride-containing Desensitizing Varnish should be applied on a complete set of teeth in a very thin film thickness. A thick film thickness is more likely to peel off and does not provide better therapeutic results. A complete set of teeth can be treated between the ranges of 0.25ml and 0.40ml.

Application:

1. Thoroughly clean tartar from treatment areas.
2. For best results, eliminate any excessive moisture/saliva from area to be treated.
3. Use brush applicator or foam pellet to uniformly apply D-Lish Sodium Fluoride-containing Desensitizing Varnish, covering the entire surface to be treated as a thin film.
4. Allow area to become wet (either by gentle rinsing or natural salivary flow) to ensure setting of D-Lish Sodium Fluoride-containing Desensitizing Varnish.
5. Instruct patient to avoid hard food, alcohol, brushing or flossing for the next 4 hours after application.

Precautionary measures:

Edematous swellings have been reported on rare occasions especially following application to extensive surfaces. Direct ingestion should be avoided. Dyspnea associated with asthmatic children, has been reported for similar preparations in extremely rare cases. Patients having sensitive digestive systems may experience nausea, usually after extensive treatment. In case of adverse reactions, remove varnish with a soft toothbrush and floss, and then rinse with warm water.

No treatment with other fluoride preparations on day of application. Suspend treatment with fluoride tablets for several days after treatment. Do not swallow.

According to its purpose, D-Lish Fluoride-containing Desensitizing Varnish has a sticky consistency. Material remaining on the screw thread may cause the cap to stick.

Wipe off any contaminating residues with an ethanol containing cloth.

Storage: Store at temperatures between 39°F - 73°F (4°C - 23°C). Do not use after expiration date.

This material has been developed solely for use in dentistry. Processing should be done strictly according to the instructions for use. D-Lish recognizes its responsibility to replace products if proven to be defective. D-Lish does not accept liability for any damage or loss, directly or indirectly, stemming from the use of or inability to use the products described. Before using, it is the responsibility of the user to determine the suitability of the product for its intended use. The user assumes all risk and liability in connection therewith.

Descriptions and data constitute no warranty of attributes and are not binding.

CAUTION: U.S. Federal Laws restrict this device to sale by or on the order of a dentist.

No person is authorized to provide any information which deviates from the information provided in the instructions for use.

Keep this material out of reach of children.

For dental use only.

For emergencies contact INFOTRAC at 1-800-535-5053.



Single Use
Only

**Rx
ONLY**

YOUNG
INNOVATIONS

Manufactured For:
Young Dental Manufacturing Co.
13705 Shoreline Court East
Earth City, MO 63045 USA
800-325-1881 • www.younginnovations.com
Made in Germany

Rev Date: 05/15/2025



Vernis au fluorure de sodium à 5 %

Description du produit

Vernis désensibilisant au fluorure de sodium D-Lish est un vernis dentaire contenant du fluorure à appliquer en surface sur l'émail et la dentine. Vernis désensibilisant au fluorure de sodium D-Lish adhère aux surfaces humides et tolère l'humidité et la salive.

Vernis désensibilisant au fluorure de sodium D-Lish est une suspension éthanolique de colophane contenant des arômes artificiels et édulcorée au xylitol.

1 ml de vernis fluoré désensibilisant D-Lish contient 50 mg de fluorure de sodium, ce qui correspond à 22,6 mg de fluorure.

Indications:

Vernis désensibilisant au fluorure de sodium D-Lish est destiné à être utilisé pour:

- le traitement des dents hypersensibles,
- le traitement des surfaces racinaires sensibles.

Contre-indications:

Vernis désensibilisant au fluorure de sodium D-Lish est contre-indiqué chez les patients souffrant de gingivite ou de stomatite ulcéreuse ou d'allergies connues au colophane.

Vernis désensibilisant au fluorure de sodium D-Lish n'est pas destiné à un traitement systémique.

Méthodes d'utilisation:

Dosage recommandé:

- Traitement des patients présentant une dentition primaire. Utiliser environ 0,25 ml de vernis fluoré désensibilisant D-Lish.
- Traitement des patients présentant une dentition adolescente ou permanente. Utiliser environ 0,40 ml de vernis fluoré désensibilisant D-Lish.

Vernis désensibilisant au fluorure de sodium D-Lish doit être appliqué sur une dentition complète en une couche très fine. Une couche épaisse risquerait de se décoller et n'offrirait pas de meilleurs résultats thérapeutiques. Il est possible de traiter une dentition complète en utilisant une quantité de vernis de 0,25 ml à 0,40 ml.

Application:

1. Nettoyer soigneusement le tarte des zones à traiter.
2. Pour un meilleur résultat, éliminer toute humidité excessive et toute salive de la zone à traiter.
3. Utiliser un pinceau applicateur ou une pastille de mousse pour appliquer uniformément Vernis désensibilisant au fluorure de sodium D-Lish, en couvrant toute la surface à traiter d'une fine pellicule.
4. Laisser la zone s'humidifier (par un rinçage doux ou par l'écoulement naturel de la salive) pour assurer la prise du vernis fluoré désensibilisant D-Lish.
5. Demander au patient d'éviter les aliments durs, l'alcool, le brossage des dents ou l'utilisation du fil dentaire pendant les 4 heures suivant l'application.

Mesures de précaution:

Des gonflements œdémateux ont été signalés dans de rares cas, en particulier après l'application sur des surfaces importantes. L'ingestion directe doit être évitée. La dyspnée associée aux enfants asthmatiques a été signalée pour des préparations similaires dans des cas extrêmement rares. Les patients dont le système digestif est sensible peuvent avoir des nausées, généralement après un traitement important. En cas de réactions indésirables, enlever le vernis avec une brosse à dents souple et du fil dentaire, puis rincer à l'eau tiède.

Ne pas traiter avec d'autres préparations fluorées le jour de l'application. Suspendre le traitement aux comprimés de fluorure pendant quelques jours après l'application. Ne pas avaler.

Compte tenu de sa fonction, le vernis fluoré désensibilisant D-Lish a une consistance collante. Le résidu de matériau sur le filetage de la vis peut faire coller le capuchon.

Essuyer les résidus contaminants avec un chiffon contenant de l'éthanol.

Stockage: conserver à des températures comprises entre 4 °C et 23 °C (39 °F - 73 °F). Ne pas utiliser après la date de péremption.

Ce matériau a été conçu uniquement pour être utilisé dans le domaine de la dentisterie. Le traitement doit être effectué dans le respect le plus strict des instructions d'utilisation. D-Lish assume sa responsabilité de remplacer les produits s'ils s'avèrent défectueux.

D-Lish décline toute responsabilité en cas de dommages ou de pertes, directs ou indirects, résultant de l'utilisation des produits décrits ou de l'incapacité à s'en servir. Avant toute utilisation, il incombe à l'utilisateur de déterminer si le produit convient à l'usage auquel il le destine. L'utilisateur assume tous les risques et toutes les responsabilités y afférents.

Les descriptions et les données ne constituent pas une garantie de qualité et ne sont pas contraignantes.

AVERTISSEMENT : Les lois fédérales américaines limitent la vente de ce dispositif à celle effectuée par ou sur ordonnance d'un dentiste.

Nul n'est autorisé à fournir des informations qui diffèrent de celles fournies dans les instructions d'utilisation.

Tenir ce produit hors de portée des enfants.

Réservé à l'usage dentaire.

En cas d'urgence, appeler INFOTRAC au 1-800-535-5053.



Usage
unique

**Rx
ONLY**

Utilisation sur
ordonnance uniquement

YOUNG
INNOVATIONS

Fabriqué pour:
Young Dental Manufacturing Co.
13705 Shoreline Court East
Earth City, MO 63045 USA
(800) 325-1881 • www.younginnovations.com
Fabriqué en Allemagne

Date de révision: 05/15/2025